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Abstract :Preparation of Activated Carbon from Palm
Waste for Treating Dye-Laden Wastewater

This study examines the pollution caused by toxic wastes from the textile indus-
try, highlighting environmental and health risks. It emphasizes adsorption as an effective
method to remove these pollutants. The experimentation focused on using date palm
residues to absorb the dye BB41, analyzing the impact of variables such as pH, contact
time, adsorbent and adsorbate concentrations.
The research proposes an ecological innovation :transforming date palm agricultural waste
into adsorbents to purify wastewater from the textile industry, thereby reducing pollution
and valorizing agricultural waste.

keywords :Date palm, adsorption, dye.

Résumé :Préparation du charbon actif à partir des dé-
chets de palmier en vue de traiter les eaux usées chargées
en colorants -

Cette étude se penche sur la pollution des rejets toxiques de l’industrie textile, souli-
gnant les risques environnementaux et sanitaires. Elle met en lumière l’adsorption comme
méthode efficace pour retirer ces polluants. L’expérimentation a porté sur l’utilisation
des résidus de palmiers dattiers pour absorber le colorant BB41, analysant l’impact de
variables telles que le pH, la durée de contact, et les concentrations d’adsorbant et d’ad-
sorbat.
La recherche propose une innovation écologique : transformer les déchets de l’agriculture
des dattes en adsorbants pour purifier les eaux usées de l’industrie textile, réduisant ainsi
la pollution et valorisant les déchets agricoles.

Mots clés : Palmier dattier,adsorption,colorant.
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